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Anniņmuižas mežaparka plānojuma sākotnējās sabiedriskās apspriešanas 1. daļas 
 

PROTOKOLS 

 
Anniņmuižas mežaparka plānojuma sabiedriskā apspriede norisinājās 2023.gada 14. jūnijā kultūras un atpūtas 

centra “Imanta” telpās. Apspriedes ilgums 1,5 h. Dalībnieku skaits – 20, no kuriem 15 vietējie iedzīvotāji, 2 Rīgas 

Mājokļu un vides departamenta pārstāvji  (Dabas un apstādījumu nodaļas vadītāja Ingūna Kublicka un ainavu 

arhitekte Arita Trimalniece), 3 uzņēmuma LABIE KOKI Projekti pārstāvji (ainavu arhitektes Lauma Garkalne un 

Anna Karlsone, projektu vadītāja Anna Kriškāne). 

 

Apspriedes gaita 

Apspriedes sākumā projekta autori iepazīstināja klātesošos ar projekta mērķi, uzdevumiem un norises gaitu, kā 

arī ar projekta darba grupu un plānoto darba izpildes grafiku. Tika izklāstīts līdz šim paveiktais, tika skaidrotas 

dabas ekspertu atzinumos norādītās teritorijas vērtības.  Pēc ievaddaļas sekoja diskusiju sadaļa, kur klātesošie 

tikai aicināti atbildēt uz  trīs galvenajiem jautājumiem: - kas patīk teritorijā un ir saglabājams, - kas nepatīk un 

kādas ir galvenās problēmas, - kā arī, ko iedzīvotāji mežaparkā vēlētos redzēt nākotnē. Papildus iedzīvotāji tika 

aicināti paust savas domas arī rakstiski, aizpildot veidlapas. Apspriedes gaitā tika iesniegtas  7 aizpildītas veidlapas, 

sk. pielikumu Nr.1. 

 

Veidlapu apkopojums 

 

Iedzīvotāju atbildes uz jautājumu: Kas man te patīk? Kas šeit ir skaists? 

- pēc iespējas dabīga meža platība. Mellenāji, avenes, sēnes, putni; 
- dabīgs, kluss mežs, daudz dižkoku; 
- man patīk, ka šī ir vēsturiska vieta. Ka šis ir patiešām vēsturiski nozīmīgs objekts. Man šķiet, ka tas ir ļoti 

skaisti, ka mums ir šāds dabas stūrītis lielā pilsētā; 
- rotaļu laukums, zaļā zona, izbūvēti asfaltēti celiņi, putnu daudzveidība, klusums, ziemā skaistas gaismas 

virtenes; 
- publiski pieejama dabas teritorija; 

 



- savvaļas sajūta, pēc iespējas saglabāt dabiskāku vidi, jo mežā dzīvo eži, dižknābis,  pīles un vāveres, pēc 
iespējas nesakoptāku. Saglabāt mellenājus, izdomāt cik daudz pļaut; 

- tas “futbola”laukums, kas pie Lidla, kur daudz suņi sastopas. Tie koki, kas aug gar ceļiem dod ēnojumu – 
tas ir ideāli. Bērnu laukums arī foršais. Tas nelielais kalns, blakus uz kura tik forši braukāt ar kamanām. 
 
Iedzīvotāju atbildes uz jautājumu: Kas man šeit nepatīk? Kādas ir problēmas? 
 

- Par maz soli un miskastes (piemēram, suņa ekskrementiem), trūkst takām apgaismojuma; 
- Vajadzētu savest apūdeņošanas sistēmu kārtībā, jo katru gadu iet aizvien vairāk bojā koki; 
- Ne visai labi uzkopti asfaltētie celiņi (sevišķi pavasara un rudens laikā). Pašas Anniņmuižas stāvoklis un 

bēdīgā situācija; 
- Atjaunot esošos vingrošanas laukumus pretī 69. pamatskolai, atkritumi ap urnām – lūdzu paredzēt 

slēdzamas atkritumu urnas; 
- Diemžēl parks/mežs netiek pareizi uzkopts, piemēram daudzus gadus netiek kopta meliorācijas sistēma un 

vairākas vietas sāk pārvērsties purvos, koki mirst; 
- Suņi bez pavadām. Ziemā lielās takas brīžiem nestaigājamas, ar apledojumu, bez jebkāda pretslīdes 

materiāla; 
- Asfaltētās taciņas, ko ziemā kaisa ar granulu un ķīmijas maisījumu. Urbanizācijas radītais piesārņojums. 

Jauniveidotie soliņi veido/ ietekmē atkritumu rašanos. 

 

Iedzīvotāju atbildes uz jautājumu: Ko es vēlētos šeit redzēt? 
 

- vāveres. Pie bērnu rotaļu laukuma varētu ierīkot papildus tualetes, kas tiek regulāri tīrītas, dzeramā ūdens 
ieguves vietu. Vēlos, lai tiek saglabāta dabiskā meža vide un atjaunota mežaudze.  

- ..man nemaz nevajag atsevišķu laukumu suņiem; 
- Mežu, kurā dzīvo eži, vāveres; 
- Lielākoties saglabātu dabisko vidi ar rekreācijas zonām, gar celiņiem – vairāk soliņus. Anniņmuiža – 

pārņemt no valsts un sakopt kopā ar mežaparku; 
- Volejbola laukumu pie sporta skolas, papildināt bērnu rotaļu laukumu esošajā vietā; 
- Noteikti jāsakārto meliorācijas sistēma, lai saglabātu mežu; 
- Vairāk soliņu. Vēlētos, lai zāle tiek pļauta retāk, arī ņemot vērā laikapstākļus, lai tā neizdeg (šis vairāk par 

teritoriju zem Jūrmalas gatves). 

 

Iedzīvotāju viedokļi 

Kopumā klātesošie izrādīja aktīvu interese par teritorijas attīstību. Bija jūtama vienota vēlme saglabāt esošo mežu 

un dabas vērtības. Dalītas domas bija par labiekārtojuma nepieciešamību, īpaši par celiņiem un to segumiem. 

Lielākās bažas jaušamas par to, vai jauns labiekārtojums negatīvi neietekmēs mežu, tāpēc daļa klātesošo 

protestēja pret jaunu segumu ieklāšanu uz esošajiem celiņiem, kā arī atpūtas soliņu un apgaismojuma izveidi.  

 

 

 

 

 

 



Apspriedē izskanējušie viedokļi: 

- nepieciešami atdaloši koku stādījumi starp Jūrmalas gatvi un mežaparka malu; 
- nav nepieciešami labiekārtoti celiņi; 
- daudzās iemītās taciņas mežaparkā ir kovid-19 pandēmijas laika dzīvesveida maiņas rezutāts; 
- apšauba speciāli izveidota suņu laukuma nepieciešamību - raizējas, ka izveidojot laukumu, tiks aizliegts 

pastaigāties ar suņiem pārējā Anniņmuižas mežaparka teritorijā; 
- ierosina iztīrīt vienu no esošajiem grāvjiem (starp Lidl un medicīnas centru), izveidot pie tā atpūtas vietu 

(jo tur mitinās pīles), mudina pie grāvja uzstādīt kādreizējas upītes nosaukumu – “Lāčupīte”; 
- iebilst, ka nav nepieciešamas 2m platas taciņas/ celiņi; 
- atzīst, ka dažas atkritumu tvertnes ir nepieciešamas; 
- prasa aizliegt mežaparka teritorijā pārvietoties ar skrejriteņiem un skūteriem; 
- uzsver, ka vēlas saglabāt dabisku mežu; 
- uztraucas un ir neapmierināti, ka mežaparkam blakus esošajos īpašumos tiek celtas privātmājas, ka apbūve 

“iegraužas” kādreizējās meža zemēs; 
- norāda, ka esošā meliorācijas sistēma ir sena un tai visdrīzāk nepieciešama atjaunošana; 
- vēlas, lai tiktu iztīrīti esošie grāvji; 
- ierosina, ka pār grāvi būtu nepieciešami tiltiņi; 
- prasa aizliegt mežaparka teritorijā pārvietoties ar riteņiem; 
- mudina noasfaltēt Seces ielu; 
- uztraucas, ka Seces ielā nav sakārtota kanalizācijas sistēma un ka Seces ielas privātīpašnieki savu 

kanalizāciju un sadzīves notekūdeņus varētu iepludināt tuvējā mežaparka gravī; 
- apstiprina, ka Anniņmuižas mežaparkā jūtas droši; 
- dalās pieredzē, ka ar suni labprātāk pastaigājas pa taciņām, bet ar bērnu ratiņiem un ritenīšiem – pa 

asfaltētajiem celiņiem; 
- norāda, ka apkaimē netālu pie veikala “Mego” jau esot suņu laukums, “uz kuru neviens neiet”; 
- dalās novērojumos, ka soliņu un atkritumu urnu uzstādīšana veicina atkritumu atstāšanu mežā; 
- ir ārkārtīgi satraukti un vēlas nepieļaut mežaparka teritorijas samazināšanos; 
- prasa atbildīgo par grāvju apsaimniekošanu un vēlas noskaidrot, cik bieži un kādi uzturēšana darbi būtu 

jāveic; 
- vaicā, vai Anniņmuižas mežaparku var iekļaut zaļajā koridorā un Rīgas kluso apkaimju kartē; 
- ierosina noteikt atļauto trokšņa skaļumu un nodrošināt tā ievērošananu gan mežaparkā, gan 

blakusesošajās teritorijās; 
- pauž sašutumu par sāls izmantošanu pretslīdes materiālu sastāvā Anniņmuižas mežaparka teritorijā; 
- izsaka pārmetumus par nepietiekamu jauno koku laistīšanu pēc iestādīšanas (par Anniņmuižas bulvāri); 
- dalās novērojumos, ka celiņu malu pļaušana sekmē gārsas audžu izplešanos; 
- vēlas, lai celiņu malas netiktu pļautas; 
- atbalsta izglītojošu informācijas stendu uzstādīšanu; 
- rosina vairāk stāstīt apkaimes skolās par Anniņmuižas mežaparka dabas un kultūrvēsturiskajām vērtībām; 
- vēlas tikt informēti un sekot līdzi turpmākajam Anniņmuižas mežaparka koncepta izstrādes procesam; 
- iestājas par parka daļas apkārt Jaunanniņmuižai un vēsturiskās liepu dubultalejas pievienošanu 

Anniņmuižas mežaparkam; 
- vēlas iepazīties ar dabas ekspertu rakstītajiem atzinumiem par teritoriju; 
- ierosina atjaunot esošo āra vingrošanas un treniņu laukumu blakus bērnu rotaļu laukumam “Imanta”; 
- kategoriski noraida iespējamību veidot jaunus sporta un aktīvās atpūtas laukumus mežaparka teritorijā, 

atbalsta šāda veida aktivitātes Rīgas 3. bērnu un jaunatnes sporta skolas tuvumā; 
- ziņo, ka esošie soliņi ir atbilstošās vietās un tiek izmantoti, taču vairāk jauni soliņi nav nepieciešami; 
- ierosina nomainīt atkritumu urnas uz modeli ar vāku, lai savvaļas putni nevilktu ārā atkritumus; 
- atbalsta, ka būtu nepieciešamas papildus atpūtas vietas ar soliņiem pie medicīnas centra “Elite”; 
- neiebilst pret retāku pļaušanas režīmu un atbalsta dabiskas pļavas zonas ar garu zāli; 



- noraida iespējamību izvietot bišu stropus; 
- ierosina uzstādīt dzeramā ūdens krānu un ūdens ņemšanas hidrantu Anniņmuižas bulvāra malā pie 

medicīnas centra “Elite”; 
- prasa nodrošināt, lai pa mežaparka asfaltētajiem celiņiem nebrauktu privātās automašīnas; 
- citi apspriedes dalībnieki norāda, ka privātie auto mežaparka teritoriju šķērso samērā reti; 
- ziņo, ka agrāk ir bijusi videonovērošana mežaparka teritorijā, bet tagad noņemta, jo neesot bijusi 

nepieciešama;  
- apstiprina, ka būtu nepieciešams veikt videonovērošanu vietās, kur notiek neformāla pulcēšanās, alkohola 

lietošana un meža piesārņošana ar atkritumiem; 
- noliedz, ka būtu nepieciešamas jaunas labierīcības, norāda, ka apkaimē publiskajās iestādēs tādas ir 

pietiekoši pieejamas; 
- ziņo par biežu vandālismu pret esošajiem labiekārtojuma elementiem, galvenokārt soliņiem; 
- noraida iespējamību meža teritorijā uzstādīt vides objektus vai pieminekļus, taču atzīst, ka tādi varētu būt 

laucē pie Anniņmuižas bulvāra un Jūrmalas gatves krustojuma; 
- vēlas uzstādīt pieminekli Margaritai Stārastei; 
- piekrīt, ka lauci pie Vecanniņmuižas parka daļas var izmantot neliela mēroga Saulgriežu svinībām un citiem 

pasākumiem, neiebilst pret vienu šeit plānotu ugunskura vietu; 
- pie plānotā suņu laukuma un ugunskura vietas ar trīs soliņiem pietiek un citi labiekārtojuma elementi nav 

nevieciešami; 
- vēlas saglabāt esošos un veidot papildus jaunus atdalošus un norobežojošus, trokšņus slāpējošos 

stādījumus apkārt Anniņmuižas mežaparka teritorijai; 
- lepojas ar Anniņmuižas mežaparka dabas vērtībām, vēlas tās saglabāt un vēstīt par tām citiem. 

 

 

Protokols sastādīts uz 4 lapām ar 2 pielikumiem: 
1. Sabiedriskās apspriedes laikā aizpildītās veidlapas; 
2. Elektroniski iesūtītie jautājumi. 

 

Sagatavoja: Lauma Garkalne 
ainavu arhitekte,  
+ 371 26176329 

lauma@labiekoki.lv 
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